
اختر: نکونام گزینه 
مناسبی برای تیم 

ملی است
ادموند اختر، پیشکسوت باشگاه 
استقلال از زمانی که به کی روش 
داده شده، دلخور است: »ما 
نزدیک به 10 سال به کی روش 
زمان دادیم، ولی او در سه جام 
جهانی دستاوردی برای تیم ملی 
نداشت و در جام  ملت ها هم 
نتوانستیم با این مربی قهرمان 
شویم. کارنامه کی روش نشان 
می دهد که باید از این مربی 
عبور کنیم، ولی مشخص نیست 
فدراسیون چه تصمیمی خواهد 
گرفت. ما می شنویم که شاید او 
بماند، ولی من معتقدم فوتبال ما 
با این مربی 10 سال عقب افتاد 
و ادامه همکاری با وی منطقی 
نیست. ما در سال های گذشته 
نی  یرا ا ز مربی  ا نستیم  می توا
استفاده کنیم، ولی این کار را 
نکردیم. واقعاً چه ایرادی دارد که 
یک بار مربی ایرانی را هم امتحان 
کنیم؟ قطعاً از این موضوع ضرر 
نخواهیم کرد. مهاجم پیشین تیم 
فوتبال استقلال در پاسخ به این 
پرسش که کدام مربی را بهترین 
گزینه برای تیم ملی می داند، این 
پاسخ را می دهد: »نکونام در رده 
ملی و باشگاهی کارنامه روشنی 
دارد و در بین تمام لژیونرهایی که 
در این چند سال در خارج از ایران 
بازی کردند، بالاترین شخصیت را 
دارد. او روی کارش وقت می گذارد 
و در حال حاضر بهترین گزینه 
برای هدایت تیم ملی است. 
اگر هم قرار باشد مربی ایرانی 
دیگری انتخاب شود قطعاً باز هم 
گزینه هایی وجود دارند که جواب 

بدهند.«
 

همدانی: 
وضعیت استقلال 
نگران کننده است

ستار همدانی از وضعیت مدیریتی 
استقلال ناراضی است: »این 
روزها خبرهای خوبی از استقلال 
یکسری   . نمی رسد ش  گو به 
مشکلات وجود دارد که اگر فکری 
برای آنها نشود، به استقلال ضربه 
می زند. نمی دانم پشت پرده این 
مشکلات و اتفاقات چیست، اما 
تیم در آستانه دربی نیاز به تمرکز 
دارد. اگر این حواشی و مشکلات 
را از استقلال دور نکنند، از کورس 

قهرمانی عقب می افتد.«
ستار از عملکرد تیم ملی هم 
انتقاد کرده است: »اینکه دراگان 
اسکوچیچ را کنار گذاشتند و قطع 
همکاری کردند، جای بحث دارد اما 
باید کسی را می آوردیم که اشراف 
کامل به فوتبال ایران داشته باشد 
و شخصیت کاریزماتیک او در 
مجامع بین المللی به تیم ملی 
کمک کند، به همین دلیل در 
آن مقطع تصمیم خوبی گرفته 
شد. انتخاب کارلوس کی روش 
می توانست مثبت ارزیابی شود، 
اما کیفیت بازی های تیم ملی 
جای بحث داشت.« کی روش 
بماند یا برود؟ ستار پاسخ این 
سؤال را می دهد: »بیشتر از بحث 
کی روش، فوتبال ما نیاز به مدیران 
درست و حسابی دارد که برنامه 
داشته باشند. تیم های مختلف 
دنیا بر اساس اهداف شان دست 
به تغییر می زنند، اما تصمیمات ما 
خیلی زود تغییر می کرد. بنابراین، 
ز به  ز سرمربی نیا ما بیشتر ا
مدیران برنامه محور داریم، حتی 
اگر لازم باشد از خارج از کشور 

مدیر بیاورند.«

 zکارشناس

معتقدید که 
استقلال فصل جاری 

 بهتر از فصل 
پیش است؟

استقلال فصل پیش 
با نفراتی که داشت 

با چند رکورد قهرمان 
شد و حالا استقلال 
نفراتی دارد که بار 

دیگر می تواند قهرمان 
شود. شما نگاه کنید 

ابوالفضل جلالی در 
15 دقیقه حضورش 

در جام جهانی چه کار 
کرد؟ حردانی بازیکن 

بسیار خوبی است. 
اما ساپینتو خودزنی 

می کند و به او بازی 
نمی دهد. ما با نفراتی 
که داریم باید قهرمان 

شویم.

ZOOM

هرویه میلیچ

تکذیب تخلف

محمــد مومنــی، عضــو هیــأت مدیــره اســتقلال دربــاره بحث ارســال فیش 
جعلــی بــرای هرویــه میلیــچ ایــن توضیحــات را داد: »از امــور مالــی باشــگاه 
فیش هــای واریــزی بــرای میلیــچ را بررســی کردیــم و مشــخص شــد کــه 
باشــگاه اســتقلال هیــچ تخلفــی نکرده اســت. هــر اتفاقی کــه می افتد، زیر 
ســر وکیــل میلیــچ اســت. ما مراتب و واریــز مطالبات این بازیکــن را به فیفا 

اعــلام کرده ایــم.«

امید حامدی فر

احترام به ساپینتو

امیــد حامدی فــر، دربــاره رابطــه اش بــا ســاپینتو گفتــه: »رابطــه خوبــی بــا 
ســرمربی تیــم دارم. ایــن درســت اســت که بازی نکــردن برای هــر بازیکنی 
ناراحت کننــده اســت، ولــی مــن بــه تصمیــم ســاپینتو احتــرام می گــذارم و 
تــلاش می کنــم تــا در تمرینات نظر او را جلب کنم. به هر حال در اســتقلال 
بازیکــن خــوب و باکیفیــت زیــاد اســت و ســرمربی تیــم هــم فقــط می تواند 

بــه 11 نفــر بــازی بدهد.«

بیژن طاهری:

دربی با تماشاگر بهتر است

بیــژن طاهــری، سرپرســت تیــم اســتقلال بــر ایــن بــاور اســت کــه حضــور 
تماشــاگران در دربــی بــه نفــع فوتبال ایــران خواهد بود. طاهــری می گوید: 
»مــا دوســت داریــم بــازی با حضور تماشــاگر برگزار شــود.« طاهــری درباره 
زمــان برگــزاری ایــن بــازی هــم واکنشــی دارد: »بهتــر بــود ایــن بــازی قبــل 
 از جــام جهانــی برگــزار می شــد تــا دو تیــم بــا آمادگــی بهتــری مقابــل هــم 

قرار می گرفتند.«
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از کمپ آبی
5استقلال

 zسوژه

جام جهانی قطر پر بود از اشک ها و 
لبخندها؛ شاید بیش از هر تصویری، 
چهره مادری که دستان پسرش را 
محکم گرفته بود و با او روی چمن 
سبز بالا و پایین می پرید، خودنمایی 
کرد. این همان زیبایی این ورزش پر 
طرفدار است که میلیون ها بیننده را 
پای تلویزیون می نشاند. اما آنچه در 
کنار این همه زیبایی بدجور توی ذوق 
می زند تصویر مردی است که علی رغم 
اینکه تیمش اصلاً خوب کار نکرده 
همچنان با همان غرور کاذب مقابل 
دوربین ها می ایستد و با همان عادت 
زشت همیشگی باخت و حذف تیمش 
را گردن این و آن می اندازد و هیچ 

مقام بالادستی هم حاضر نیست از او 
توضیح بخواهد و یا نامه برکناری اش را 
به دستش بدهد! این در حالی است 
که کم نبودند مربیانی که در همان 
قطر یا برای عذرخواهی از مردم شان 
تا کمر خم شدند و یا توسط مسئولان 
فدراسیون کشورشان کنار گذاشته 
شدند. کی روش همچنان مانده است 
و این احتمال وجود دارد در بازی های 
آسیایی نیز در کنار تیم ایران باشد! اما 
این روزها کارشناسان فوتبال بر این 
عقیده هستند که از این پس مربی 
پرتغالی هیچ کارایی ندارد و باید جای او 
را مربی جدیدی بگیرد. شاهین بیانی 
پیشکسوت استقلال نیز از همان دسته 
کارشناسانی است که اعتقاد دارد 
کی روش باید برود و به جای او مربی 
ایرانی هدایت تیم ملی را برعهده بگیرد. 
در خصوص مسائل مربوط به تیم ملی و 

استقلال با شاهین بیانی بازیکن سابق 
استقلال همکلام شدیم.

 
تیم ملی اصلاً در قطر نتایج خوبی 

نگرفت، نظرتان در خصوص 
ماندن و یا رفتن آقای کی روش 

چیست؟
کی روش زمان زیادی در کنار تیم ملی 
بود. سه جام جهانی و دو بار هم در جام 
ملت ها روی نیمکت تیم ملی نشست. 
به نظر می رسد در مدت طولانی که او 
حضور داشت اگر می خواست هر کاری 
کند، انجام داد و دیگر حضور او در کنار 
تیم ملی تأثیر نخواهد داشت و باید 
برود و جای او را یک مربی ایرانی بگیرد. 
ما مربیان داخلی خوبی داریم که به 
توانایی های بازیکنان ما واقف هستند 
و می توانند در جام ملت ها به تیم ملی 
کمک کنند. شما نگاه کنید؛ تیم های 

آفریقایی مربی های وطنی گذاشتند و 
نتیجه هم گرفتند. نمونه بارز آن مربی 
مراکش است. ما هم به چنین تدبیری 

نیاز داریم.
اما به نظر نمی رسد مسئولان 

فدراسیون ما برنامه خاصی برای 
کنار گذاشتن کی روش داشته 

باشند!
فوتبال ما از هر لحاظ مشکل دارد 
و فدراسیون به همه آنها بی تفاوت 
است. اما تیم ملی ما در حال حاضر 
یکی از بهترین تیم های دهه اخیر بوده 
است و فدراسیون باید برای چنین 
تیمی یک مربی خوب انتخاب کند و 
باز هم می گویم که به درد تیم ملی 
در حال حاضر مربی ایرانی می خورد. 
کی روش نشان داد که دیگر نمی تواند 
چیزی به تیم ملی اضافه کند و نیاز به 

تغییر داریم.

در مورد شرایط فعلی استقلال هم 
دوست داریم نظرتان را بدانیم. 

لیگ تعطیل شد؛ فکر می کنید این 
وقفه به نفع استقلال بود یا نه؟

به نظرم می تواند به نفع استقلال 
باشد. ساپینتو در ابتدای فصل شناخت 
چندانی از تیم استقلال نداشت و 
نتایج خوبی با این تیم نگرفت اما در 
این فرصت پیش آمده باید شناختش 
بیشتر شده باشد. لیگ با بازی دربی 
برای استقلال شروع می شود و برد و 
باخت در این بازی خیلی مهم است و 
تأثیر روحی زیادی روی تیم می گذارد. 
پس خیلی مهم است استقلال با 
برد شروع کند. امسال تیم استقلال 
به  نسبت  بهتری  تیم  تب  مرا به 
سال گذشته دارد و ساپینتو باید از 
داشته هایش به نحو احسن استفاده 

کند.

 مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار

شاهین بیانی: استقلال باید دوباره قهرمان شود

ایران مربی مثل رکراکی می خواهد

پنجــره نقل و انتقالات باشــگاه اســتقلال 
به دلیل شکایت های بین المللی مسدود 
اســت و تــا زمانــی کــه واریــزی از ســوی 
باشــگاه اســتقلال انجــام نشــود، این تیم 
نمی توانــد فعالیتــی در نقــل و انتقــالات 
انجــام دهــد. با توجه بــه وضعیت موجود 
امــا در کمــال تعجــب گاهــاً خبرهایــی 
دربــاره جدایــی برخــی بازیکنــان به گوش 
می خــورد کــه بــا سیاســت های کنونــی 
باشــگاه اســتقلال در منافــات اســت. 
مســئولان باشــگاه اســتقلال در روزهــای 
گذشــته بــار دیگــر بــه گــوش بازیکنــان و 
مدیــران برنامه شــان رســانده اند کــه بــه 
هیــچ وجــه تــا مشــخص شــدن وضعیت 
نقــل و انتقــالات فکــر جدایی به سرشــان 

نزنــد و بــا تیمی مذاکره نکنند. قرار اســت 
مدیــران باشــگاه اســتقلال بعــد از اینکــه 
بودجــه لازم بــرای پرداخــت بدهی هــای 
کلان را فراهــم کردنــد، بــه بازیکنــان 
اطلاع رســانی کننــد تــا آنهایــی کــه در تیم 
احســاس خطر می کنند یا اینکه شانســی 
بــرای خود قائل نیســتند اقــدام به گرفتن 
رضایتنامــه کننــد. البتــه ایــن بــدان معنــا 
نیســت کــه باشــگاه اســتقلال بــه طــور 
قطــع مجوز جدایــی را برای بازیکنان خود 
صــادر کند و ســران اســتقلال قطعــاً همه 
جوانــب را در نظــر خواهنــد گرفــت و حتی 
اگر احساس کنند از میان جوان های تیم 
که شــاید خواســتار جدایی باشــند، برخی 
آینده درخشــانی پیش رو داشــته باشــند، 

بدون شــک با لحاظ منافع باشگاه مقابل 
جدایــی آنهــا خواهنــد ایســتاد. بنابرایــن 
باشــگاه اســتقلال در روزهای آتی تکلیف 
ایــن موضــوع را روشــن خواهــد کــرد کمــا 
اینکــه در روزهــای گذشــته نیــز بــه برخــی 
بازیکنــان اعــلام کــرده هیچ دلیلــی ندارد 
در شــرایطی کــه پنجــره نقــل و انتقــالات 
بســته اســت بــا جدایــی آنهــا موافقــت 
شــود. اســتقلال بــا دو پرونــده بین المللی 
مواجه است. یکی استراماچونی و دیگری 
میلیــچ. بدهی به باشــگاه ســانتاکلارا هم 
وجود دارد و در این میان باشگاه استقلال 
هنــوز تکلیــف قایــدی را هــم مشــخص 
نکــرده و پرونــده ایــن بازیکــن نیــز یــک 
خطــر بالقوه محســوب می شــود. ماجرای 

بدهــی بــه باشــگاه کورتریــک هــم وجــود 
دارد. باشــگاهی کــه محمــد نــادری را بــه 
طور قرضی به باشگاه استقلال داد و باید 
مبالغــی به حســاب این باشــگاه نیــز واریز 
می شد. به هر حال باشگاه استقلال برای 
بقای خود باید همه این بدهی ها را صاف 
کند و در عین حال فکر پرداخت دستمزد 

بازیکنــان خــود هم باشــد.
نکتــه: در روزهای اخیر زمزمه هایی مبنی 
بــر جدایــی احتمالــی یزدانــی، مطهــری 
و حتــی چنــد بازیکــن جــوان در اردوی 
اســتقلال شــنیده می شــد کــه بــا توجه به 
ایــن سیاســت هیچ یــک از ایــن بازیکنان 
حــق رفتــن بــه تیــم دیگــری را نخواهنــد 

داشــت.

باشگاه استقلال تکلیف جدایی طلب ها را مشخص کرد

تا زمانی که نقل و انتقالات مسدود است اجازه جدایی نمی دهیم


